
www.bizlawyer.ro
Un proiect al Bullet Media & 648 Group
2019-07-05 17:26:50

Avocatul Poporului vrea sa îsi exprime opinia pe legile despre drepturile

cetatenilor, înaintea adoptarii

Avocatul Poporului Renate Weber a declarat ca doreste ca institutiei sa-i fie solicitat punctul de vedere

asupra actelor normative care privesc drepturile si libertatile cetatenilor, înainte de adoptarea acestora. 

 „La Avocatul Poporului eu mi-as dori foarte mult, daca tot ni se cere sa intervenim sau, ma rog, sa ne spunem

punctul de vedere, s-o facem înainte de adoptarea acestor acte normative. (...) Şi mi-as dori sa reiau acest lucru si

sa ne trimita si noua din timp, sa ne putem uita si sa spunem un punct de vedere. Pentru ca lumea îmi spune dar,

dar la Curtea Constitutionala, în logica aceasta confruntationala, suntem la batalie si la razboi. Eu cred ca lucrurile

se pot rezolva inclusiv prin amendamente, pe cale legislativa, dupa aceea. Dar, repet, eu mi-as dori sa intervenim

atunci când trebuie si nu post-factum”, a afirmat Renate Weber, joi la TVR 1, potrivit unui comunicat de presa al

institutiei remis, vineri, MEDIAFAX.

Avocatul Poporului a adaugat ca institutia trebuie scoasa din disputele politice si readucerea ei la misiunea initiala,

aceea de aparare a drepturilor si libertatilor cetatenilor.

„Este total nedrept (…) Peste tot în lume, unde exista aceasta institutie de Ombudsman, Ombudsperson, Avocatul

Poporului, ea este institutia menita sa fie vocea celor fara voce. Sigur ca da, îi aperi pe cei care sunt, cumva, în

relatie de subordonare sau victime ale administratiei, care tin de încalcari de drepturi si libertati fundamentale, dar,

pe de alta parte, când spun de vocea celor fara voce, ma refer, evident, la copii, la cei care sunt în centrele unde nu

mai au libertate, fie ca este vorba de centre de detentie, ca sunt închisori, ca sunt alte centre, fie ca sunt spitalele

psihiatrice. Asadar tot ce înseamna om care este cumva într-o situatie în care, de fapt, nu mai poate sa se exprime

si atunci Avocatul Poporului aici are un rol. Ideea mea de baza este sa readucem în ochii opiniei publice

întelegerea si sa am eventual acest sprijin, ca Avocatul Poporului sa revina la misiunea lui initiala, aceea de a apara

drepturile si libertatile fundamentale. Sigur ca asta înseamna, inclusiv, sa încercam sa scoatem institutia din

aceasta batalie politica. Vad acum dupa referendum, ca lumea a spus, majoritar, ca si alti actori sa aiba dreptul sa

atace pe motiv de neconstitutionalitate. Este o chestiune foarte buna. Adica, eu sunt întrutotul de acord sa aiba altii

dreptul sa faca asta, iar Avocatul Poporului sa o faca numai când este vorba despre drepturi si libertati”, a

completat Weber.

Ea a prezentat si strategia de comunicare a Avocatului Poporului, astfel încât publicul sa cunoasca mai bine rolul

pe care îl are institutia.

“Noi suntem o institutie care are un sediu central, dar are, în acelasi timp, 14 birouri teritoriale si 3 centre zonale.

Centrele zonale sunt numai pentru locurile de detentie. Colegii mei, care lucreaza în aceste birouri, au comunicari

la nivel local, doar ca asta nu intereseaza si atunci la nivel central politicienii se fac ca nu exista. Eu vreau,

într-adevar, sa schimbam lucrurile acestea, eu vreau ca si colegii mei, pentru ca Avocatul Poporului are sase

adjuncti. As dori ca si colegii mei sa fie mai prezenti si sa gasim diferite formule, pentru ca oameni sa stie ca exista

aceasta institutie care este a lor si la care se pot adresa. Pentru ca în cazul în care v-as da cifrele, ati vedea ca este

vorba de peste 13.000 de sesizari, discutii telefonice, oameni care vin în audienta, petitii primite si sesizari din

oficiu din cazurile aparute în presa. Şi se fac anchete, Recomandari. Dar trenul care nu întârzie, nu spune o

poveste”, a conchis Renate Weber.
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